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Møteinnkalling 

 
 
Utvalg: KULTUR- OG NÆRMILJØKOMITEEN 
Møtedato: 21.01.09 
Møtested: Sagene samfunnshus, Trinserud 
Tidspunkt: 18:00 
 
 
Til behandling foreligger: 
  
Saksnr Tittel 
1. Åpent kvarter 
2. Godkjenning av innkalling og saksliste 
3. Godkjenning av protokoll fra møte 10.12.2008 
4. KNK- sak 

09/1 
Planforslag til offentlig ettersyn Claus Riis´gt. 5 

5. KNK- sak 
09/2 

Vedlagt rapport fra Elvelangs i fakkellys 2008 

6. KNK- sak 
09/3 

Bydelens kulturstrategi – endelig versjon 

7. KNK-sak 
     08/4 

Orientering om gjennomføring av ”Barnas kulturhelg” 

8. Orienteringssaker (Info deles ut på møte): 
a. Deputasjon til Byutviklingskomiteen 18. desember vedrørende 

kommunedelplan for Torg og møte plasser. 
b. Deputasjon til Byutviklingskomiteen – 27. januar kl. 0900-1015 – 

Oslo kommunes strategi for universell utforming – Byrådsak 196/08 
c. Tilbakemelding fra Byrådsavdeling for miljø og samferdsel 

vedrørende utvidet parkeringsrettigheter for bevegelseshemmede. 
d. Status Lilleborgbanen. Kunstisflate. 
e. Orientering om notat fra Byråd for næring og idrett til Samferdsels- 

og miljøkomiteen vedrørende utvikling av Voldsløkka. 
 

 
9. Eventuelt 

 
 
 
BYDEL SAGENE 
Kultur- og nærmiljøkomiteen 
 
Jørgen Foss 
Leder (sign.) 
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Møtebok 

 
 
Utvalg: KULTUR- OG NÆRMILJØKOMITEEN 
Møtedato: 10.12.2008 
Tidspunkt: 18:00 
Møtested: Sagene samfunnshus, Trinserud 
  
 
 
Følgende medlemmer møtte: 
Navn Funksjon Repr Vara for 
Jørgen Foss Leder AP  
Anita Sundal Skjøstad Nestleder H  
Marit Aasen Heggdal Medlem AP  
Reza Rezaee Medlem SV  
Lars Olav Fosse Medlem V  
Hans Otto Watne Medlem FRP  
 
Følgende medlemmer hadde forfall: 
Navn    Funksjon     Repr 
Unni Hauge Medlem R  
Harald Thorsen            Vara       R  
 
Følgende fra administrasjonen møtte: 
Atle Hillestad - Økonomisjef 
Morten Nordlie – Kultur- og nærmiljøsjef 
Cato Johansen – Bydelsplanlegger 
Øivind Hartmann - Kulturkonsulent 
 
 
Møteleder: Jørgen Foss 
Møtesekretær: Eirin Odden 
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Følgende saker ble behandlet: 
  
Saksnr Tittel 
1. Åpent kvarter 
2. Godkjenning av innkalling og saksliste 
3. Godkjenning av protokoll fra møte 19.11.2008 
4. KNK- sak 

08/56 
Økonomioppfølging pr. 31.10.2008 

5. KNK- sak 
08/57 

Budsjettforslag 2009 (se eget hefte) 

6. KNK- sak 
08/58 

Revidering av retningslinjer for tildeling av økonomisk støtte til frivillig 
aktivitet i Bydel Sagene 

7. KNK-sak 
     08/59 

Nytt planinitiativ for Sandakerveien 3 – Sagene folkebad 

8. Orienteringssaker 
 

9. Eventuelt 
 

 
1. Åpent kvarter 
Anne Britt Johnsen ved Mama Earth Fundation opplyste Kultur- og nærmiljøkomiteen om at 
det var 60 år siden menneskerettighetserklæringen ble vedtatt. Det ble overrakt kopier av 
menneskerettighetserklæringen til utvalgets medlemmer. 
 
  
2. Godkjenning av innkalling og saksliste 
Det ble meldt saker til orientering. Innkalling og saksliste ble deretter enstemmig godkjent. 
 
 
 
3. Godkjenning av protokoll fra møte 19.11.2008 
Protokollen fra møte 19.11.2008 ble godkjent med korrigeringer. 
 
 
 
4. KNK-sak 08/56 Økonomioppfølging pr. 31.10.2008 
 
Kultur- og nærmiljøkomiteens behandling: 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 

 
VEDTAK (enstemmig): 
Kultur- og nærmiljøkomiteen tilrår Bydelsutvalget å fatte følgende 
vedtak: 

 
Bydelsdirektørens skriv av 23.11.2008 vedrørende  
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økonomioppfølging pr. 31.10.2008 tas til orientering. 
 
5. KNK-sak 08/57 Budsjettforslag 2009 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
1. Budsjett for 2009 vedtas på funksjonsområder og enheter i samsvar med Del II og på  
kostrafunksjoner i samsvar med Del III i bydelsdirektørs forslag til budsjett med de  
endringer som vedtas av bydelsutvalget.  
2. Måltallene for 2009 i budsjettdokumentet vedtas som måltall for 2009.  
3. Antall årsverk pr 01.01.2009 endres i samsvar med tabell i Del IV. Det foreslås opprettet  
1,1 faste stillinger og 0,1 engasjement.  
4. Priser på utleie av torgplasser og grøntområder økes med 4,3 % fra og med 01.01.2009.  
5. Priser på korttids- og halvdagsplasser i barnehagene videreføres med 2008–satser.  
6. Innenfor rammen av de begrensninger som følger av bydelsutvalgets fullmakter, delegeres  
det til bydelsdirektør følgende fullmakter for 2009:  
 

a. Fullmakt til å sette opp endelig budsjett i henhold til bydelsutvalgets vedtak.  
 
b. Fullmakt til å foreta budsjettendringer mellom kostrafunksjoner innenfor det enkelte 

funksjonsområde 2A, 2B, 3 og 4.  
 
c. Fullmakt til å foreta budsjettendringer innen følgende kostrafunksjoner: 233, 241, 242, 

243, 265, 273, 275 og 283.  
 
d. Fullmakt til å foreta budsjettendringer mellom følgende kostrafunksjoner: 335 og 385.  
 
e. Fullmakt til å foreta budsjettendringer mellom følgende kostrafunksjoner: 100, 120, 

130 og 180.  
 
f. Fullmakt til å inngå og si opp avtaler vedrørende kjøp og salg av varer og tjenester 

innenfor de rammer som følger av bydelsutvalgets vedtak.  
 
 
 

Kultur- og nærmiljøkomiteens behandling: 
 
Jørgen Foss (AP) fremmet følgende forslag til verbalvedtak, merknader og tallvedtak til  
budsjettforslaget 2009.  
 
Tallforslag fra AP 
 
T1.  Kostra 335 ”Rekreasjon i tettsted” økes med 250.000Kr som er øremerket mobile 

toaletter i bydelens parker. 
 
T2. Kostra 385 økes med 100.000Kr ekstra til frivillighetsmidler for 2009 
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T3  Kostra 335 ”Rekreasjon i tettsted” økes med enda 60.000Kr som er øremerket 
belysning av oksefontenen.      

 
 

 

V1. Verbalforslag fra AP 

Badeplass på Myraløkka 
Bydelsutvalget ber administrasjonen om å undersøke status for vannkvaliteten i Akerselva 
ved Østlandssendinga.  
Bydelsutvalget ber administrasjonen orientere om planer og tidsperspektiv for ferdigstilling 
av badeplass. 
 
 
V2. Verbalforslag fra AP 

Voldsløkka 
Utbygging av Voldsløkka etter alternativ D ble vedtatt i Bystyret i møte 15. oktober i sak nr. 
356. Bydelsutvalget ber administrasjonen om å sørge for at beboerne i bydelen får god 
informasjon om saken når reguleringsplanen for matchbanen kommer til behandling i 
bydelen. 
 

V3. Verbalforslag fra AP 

Museum 
Sagene er en av flere bydeler som har mye av sin historie langs Akerselva- som også et 
stykke norsk historie. Akerselva har siden 1800 tallet vært åsted for viktige markeringer i 
norsk historie. Tekstilindustrien, tobakksindustrien og fyrstikkfabrikkene rekrutterte 
arbeidere i stor skala. Dette er milepæler i norsk historie. Dette burde i større grad bevares og 
formidles. Bydelsutvalget ønsker at Akerselva skal bli et kraftsentrum for kulturelle og 
historiske opplevelser. Vi mener at det handler også om å ta byen tilbake- nå er Akerselva 
forbundet med voldtekter. Bydelsutvalget ønsker at bydelen skal ta vare på sin historie og ta 
initiativ til et samarbeid med nabobydeler og kommunen om mulig etablering av et 
arbeidermuseum. Et slikt museum kan illustrere livet langs Akerselva og være et kulturelt 
kraftsentrum for bydelens befolkning.  

 
V4. Verbalforslag fra AP 

 
Sagene Kirke  
Sagene Kirke er godt plassert i bybildet på Sagene, og er en møteplass for mange beboere i 
bydelen. Kirken har vært lukket for publikum i over 3år grunnet Ekte hussopp. 
Bydelsutvalget mener det er på tide å få åpnet kirken igjen for bydelens befolkning og ber 
administrasjonen rette en forespørsel til den kommunen for status og åpning av kirken.  
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V5. Verbalforslag fra AP 

 
Toaletter i parkene  
Bydelens parker er godt besøkte om sommeren og bydelen fikk 500.000Kr til mobile 
toaletter i enkelte av bydelens parker som gikk over sommerne 2007 og 2008. Bydelen har 
pr. i dag ikke mottatt slike midler for sommeren 2009. Bydelsutvalget ser det som svært 
viktig å tilby bydelens befolkning slike toaletter og ønsker derfor at det skal settes av 
250.000Kr på kostra 335 som er øremerket til mobile toaletter i bydelsparkene. 
 
 
 
V6. Verbalforslag fra AP 
 
Kunstis på lilleborgbanen  
Bydelsutvalget ber administrasjonen om å sette i gang tiltak som sikrer is på lilleborgbanen. 
Vi ser at vintrene er svært varierte, og i sammenheng med at banen skal oppgraderes bes det 
utredes muligheten for å legge kunstis på banen.  

 
 
V7. Verbalforslag fra AP 
 
Oksefontenen  
Oksefontenen er for mange bydelens kjennemerke. Fontenen har stått der i 79år og fyller 1. 
Mai 2009, 80år. Fontenen er i dag mørklagt uten noen form for belysning. Fontenen er i 
teorien ikke bydelens ansvar men bydelsutvalget mener at et slikt landemerke ikke kan stå 
mørklagt. Det er tatt initiativ fra befolkningen for å få belyst fontenen, men de mangler 
økonomi. Bydelsutvalget ønsker derfor å sette av 60.000Kr til tiltak for å få belyst fontenen. 
Disse midlene overføres til kostra 335 ”Rekreasjon i tettsted”. Bydelsutvalget ber 
administrasjonen ta kontakt Kunst i Oslo, og Samferdselsetaten om belysningen. Det er 
utarbeidet en avtale med samferdselsetaten om belysning/drift av fontenen.   
 
 
V8. Verbalforslag fra AP 
 
Frivillighetsmidler  
Bydelsutvalget ønsker å øke summen som skal tildeles frivillige organisasjoner for 2009. Vi 
ser av tallene for 2008 at det er et stort behov for flere midler. Bydelsutvalget ønsker derfor 
at det settes av 100.000Kr ekstra til kostra 385 for å sikre de frivillige organisasjonene i 
bydelen.  
 
Bydelsutvalget ønsker fortsatt at tiltak rettet mot barn og unge skal ha prioritet når midlene 
tildeles.  
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V9. Verbalforslag fra AP 
 
Frivillighetssektoren  
Bydel Sagene har et sterkt fokus på frivillighet. Svært få andre bydeler har et så stort frivillig 
mannskap som bydel Sagene. Bydelsutvalget har derfor økt rammene for tildeling av 
frivillighetsmidler for 2009 med et stort fokus på barn og unge. I budsjettet for bydelen står 
det at bydelens kommunale ungdomstiltak er et supplement til de frivillige tiltakene rettet 
mot barn og unge. Bydelsutvalget ønsker at administrasjonen kartlegger de frivillige 
tiltakene rettet mot barn og unge, og kommer tilbake med en sak i løpet av året som 
kartlegger de frivillige tiltakene i bydelen, som rettet mot barn og unge.   
 
 
 
V10. Verbalforslag fra AP 
 
Lokale Scener  
Bydelen har ett rikt befolkningsengasjement både innen kommunal og frivillig 
kultursatsning. Samtidig ser vi at bydelen er tett befolket, og tilgang til lokale øvingsplasser 
er etter bydelsutvalgets mening liten. Bydelsutvalget ber administrasjonen se på muligheten 
for å legge til rette for lokale øvingsplasser for lokale band/kor/korps mfl. Og komme tilbake 
til bydelsutvalget, med en redegjørelse i tilknytning til verbalforslag ”Frivillighetssektoren”.    
 
      
V11.  Verbalforslag fra AP 
 
Prostitusjon 
Fra 1. januar 2009 blir det forbud mot kjøp av seksuelle tjenester. Mange er bekymret for at 
hele kjønnsmarkedet vil flytte innendørs, til leiligheter i bydelene i Oslo. Vi har sterke 
indikasjoner på at det allerede i dag selges sex fra flere steder i bydelen. Dette er en utvikling 
Bydelsutvalget ser på med bekymring. Vi ønsker ikke etablering av bordeller i våre 
nærområder. 
 
Bydelsdirektøren bes komme tilbake til Bydelsutvalget med en sak om hvordan 
kjønnsmarkedet i bydelen kan overvåkes. Bydelsdirektøren bes også samarbeide med politiet 
for å stenge eventuelle bordeller i Sagene bydel. 
 
 
V12. Verbalforslag fra AP 

 
Bydelsutvalget ber administrasjonen følge opp LA21s reguleringsarbeid for Arendalsgata og 
Maridalsveien.  
 
 
 
V13. Verbalforslag fra AP 
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Bydelsutvalget ber administrasjonen drive aktivt pådrivningsarbeid for oppgradering av 
bydelens torg- og møteplasser.  
 
M1. Merknad fra AP 

 
Kommunale boliger 
For å møte boligbehovet til byens innbyggere må kommunen utvide sitt tilbud om rimelige 
boliger fra dagens rent sosiale boliger til også å inkludere brukergrupper som i dag faller like 
utenfor inntaktskriteriene. Kommunens utleievirksomhet skal basere seg på 70 % sosiale 
boliger og 30 % rimelige utleieboliger hvor sosiale behov må dekkes først. 
 
Sagene bydel ønsker: 

- Krav om 10 % regelen om kommunal forkjøpsrett i alle nybyggprosjekter på mer enn 
40 boenheter. Her bør kommunen fortrinnsvis skaffe seg familieleiligheter. 

- Det skal bygges 5 000 nye boliger fordelt på alle bydeler, primært i bydeler som har 
få fra før. 

- Opprette et eget prosjekt for bygging av Skeive hus (for personer med dårlig boevne) 
etter modell fra Danmark. 

- Det bør seksjoneres ut leiligheter og ikke hele oppganger, i rene kommunale 
bygårder/blokker. 

- Slå sammen leiligheter til større enheter finansiert gjennom Husbanken for å få bukt 
med 4 års ventetid for familieleiligheter. 

- Rene sosiale bygårder/blokker bør opphøre ettersom utfordringene i 
boligkompleksene ikke løses ved å segregere beboerne etter sosiale kriterier. 

- Ordningen med bomiljøvaktmestre må utvides 
- 70 % av tildelingene av kommunale boligene skal gå til personer med særskilte 

behov. 
- Det kan settes inntektsgrense for tildeling av kommunal bolig innen denne gruppen 

og grensen kan settes til EU-normens fattigdomsgrense i Norge som er inntil 60 % av 
medianinntekten (145.000 kroner i 2006). 

- Inntekten skal kun vurderes ved inngåelse og ved fornyelse av kontrakter til 
kommunale boliger. 

- Kontraktstiden for kommunale boliger bør settes til 5-7 år. 
- 30 % av tildelingene av kommunale boliger skal gå til personer har problemer med å 

komme seg inn på boligmarkedet. 
- Inntektsgrensen for denne gruppen kan settes til de som har inntil 80 % av 

medianinntekten (ca. 193.300 kroner i 2006). 
- Alle som får vedtak om bolig skal kunne kvalifisere til bostøtte uavhengig om de leier 

av kommunale eller private. 
- Det reguleres inn hvor mange som kan bo i en leilighet. Normen settes til 2 personer 

pr. rom i leiligheten. Unntak fra regelen kan være ved familieforøkelse og inngåelse 
av samboerskap. 

 
 
M2. Merknad fra AP 

 
Generelt sosial boligpolitikk 
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En god bolig, et eget hjem, er et nødvendig fundament for et godt, fritt og trygt liv. Bydel 
Sagene mener stat og kommune har viktige roller i boligpolitikken. Det offentlige må aktivt 
bruke sin reguleringsmyndighet for å sikre fellesskapets interesser. Rammebetingelser må 
gjøre det mulig for folk å skaffe seg egnede boliger i ulike livsfaser og bidra til å begrense 
utslagene av et boligmarked som uten regulering lett ”løper løpsk”. Målet i boligpolitikken er 
å sikre mange nok og gode nok boliger. Oslo er i dag helt avhengig av at private tar risiko 
ved å bygge boliger ettersom 95 % av reguleringsplanene kommer fra private. Stat og 
kommune er bedre i stand til å ta risiko og må i mye større grad planlegge, og bygge mer 
 
Bekymringer rundt bosituasjonen er en belastning for mennesker med en ellers problematisk 
livssituasjon, for de med dårlig råd eller unge i etableringsfasen. Mange med fast arbeid kan 
ha vanskeligheter med å komme seg inn i boligmarkedet fordi de er enslige eller har liten 
egenkapital. 
 
Den sosiale boligpolitikken må innrettes mot å skaffe boliger til bostedsløse og egnede 
boliger til mennesker med spesielle behov. Det offentlige må også ta ansvar for at unge 
mennesker som skal inn i boligmarkedet får mulighet til det. En god boligpolitikk er et 
virkemiddel i fattigdomsbekjempelse, i kampen mot segregering og et utjamnings- og 
inkluderingsvirkemiddel. Lykkes vi i boligpolitikken, vil vi samtidig lykkes på flere områder 
som fører til en positiv samfunnsutvikling. 
 
 
M3. Merknad fra AP 

 
Trygg by 
I regjeringens hovedstadsmelding fra juni 2007 er målsettingen å skape en trygg hovedstad. 
Oslo har en urovekkende lav oppklaringsprosent mht begått kriminalitet, åpenlys omsetning 
av illegale rusmidler og sjenerende adferd pga misbruk. Dette har ført til at mange opplever 
Oslo som en utrygg by, spesielt om kveldene, og utviklingen går fortsatt i gal retning. 
 
Det er viktig at beboere føler trygghet i byen slik at de kan ta større del i de mulighetene som 
bydelen kan by på. Samtidig er det viktig å satse på forebygging og rehabiliterende tiltak, ha 
vekt på det langsiktige arbeidet som må til for å gi mer varige løsninger på mange av de 
problemene vi står ovenfor. Mer politi kan ikke løse alle problemene. 
 
Sagene bydel mener det er viktig å: 
• Mobilpost og derav mer synlig politi i nærområdene. 
• Videoovervåkning av utsatte områder. 
• God belysning under alle broer. 
• Opprydding og oppgradering av elevbredden slik at vi får en samlet, fin gang- og 

sykkelvei langs hele Akerselva, fra Maridalsvannet til Oslofjorden.  
• Flere, og større søppelkasser i friområder, samt drikkefontener som gir tilgang på 

drikkevann i parkene. 
• God tilgang på offentlige toaletter ved friområdene våre. 
• Bidra til økt aktivitet i friområder og lokaler som ligger langs elva. 
• Få bysykkel til bydelen for å øke aktiviteten langs elva 
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• Hyppige rusken – aksjoner og bedre samarbeid med beboere, organisasjoner og 
borettslag i områdene. 

• Bidra til bedre samarbeid mellom UDI og politiet med tanke på raskere saksbehandling 
av oppholdstillatelser for lovbrytere. Søkere som får avslag må sendes ut umiddelbart. 

• Opprette Rusakutt i nærområdene, eksempelvis i lokalene til tidligere storby-legevakten, 
med straksbehandling (avrusning) uten ventetid. 

• Egen kontakttelefon for beboere i Oslo indre øst for bekymringsmeldinger. 
• Vi ønsker å utfordre frivillige organisasjoner og politiske partier til å bli aktive i 

ordninger som Natteravnene, slik at man også sikrer trygghet i byen gjennom frivillighet. 
 
 
 
M4. Merknad fra AP 

 
Rivernboligene og fortsatt begrensning av husleieøkning for disse, og for alle utleieboliger 
Saken med de husleieregulerte boligene i bydelen har i inneværende år vært oppe som sak i 
bydelsutvalget på en rekke møter. Rivernboligene er tilbudt beboerne, riktignok til høye 
priser som ikke mange er i stand til å klare. Bydelen må se positivt på lånekvoter til beboerne 
som søker om dette. Det er positivt at regjeringen vedtok at husleiene økes med vel 5 % i `09 
mot 20 % som først var forespeilet. Bydelsutvalget vil gi sin støtte til arbeid for at de 
husleieregulerte boligene ikke skal få urimelig høy husleieøkning i 2010. Det ville også ha 
fordeler for mange beboere i bydelen som leier boliger hvis også de kunne nyte godt av en 
begrensning av muligheten for å legge på husleiene for alle utleieboliger.  
 
 
 

M5. Merknad fra AP 

 
Sagene Bad  
Sagene folkebad har vært lukket for bydelens befolkning i snart 10år. I Oslo generelt er det 
et behov for bad. Bydelen er derfor svært skeptisk til alle de forslag som er kommet fra 
dagens eier som IKKE har noe med bad å gjøre. Bydelen ønsker at kommunen skal kjøpe 
tilbake badet og drifte dette som folkebad til nytte for bydelenes befolkning. 
 
Reza Rezaee (SV) sluttet seg til merknaden 4 og 5. 
 
 
Anita Sundal Skjøstad (H) fremmet følgende forslag til verbalvedtak og tallvedtak:  
 
T1: Forslag fra H: 

Kostra 335 postgruppe 3 kjøp av tjenester som erstatter egen produksjon økes med 
100.000,- for å sørge for ekstraordinær rydding og søppeltømming i bydelen. Dekkes 
inn ved at kostra 120 m.fl. postgruppe 1 kjøp av varer og tjenester som inngår i egen 
produksjon reduseres med 100.000-, (elektrisitet) 
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T2: Forslag fra H: 

Enhet 611 kostra 335 rekreasjon i tettsted postgruppe 6 salgsinntekter reduseres med 
20.000-, da leiepriser for torg og grøntområder ikke økes. Dekkes inn ved at kostra 
120 m.fl. postgruppe 1 kjøp av varer og tjenester som inngår i egen produksjon 
reduseres med 20.000,- (lønn) 

 

 

V1. Forslag fra H: 
Avtale om drift og skjøtsel av parkene utgår i november 2009. Bydelsutvalget ber 
administrasjonen videreføre denne avtalen, eller finne en tilsvarende erstatning, i 
løpet av budsjettperioden. 
 

 
V2. Forslag fra H:  

Antallet miljøsertifiserte virksomheter synker. Bydelsutvalget ber administrasjonen 
komme tilbake til bydelsutvalget med en sak om hvordan utviklingen kan snus, slik at 
Sagene blir en foregangsbydel hva miljøsertifisering angår, innen sommeren 2009. 
 

 
V3. Forslag fra H: 

Bydel Sagene er Norges tettest befolkede område og bør søke en hver mulighet til å 
øke tilgjengelige grøntområder i bydelen. Bydelsutvalget ber administrasjonen om å 
arbeide med kommunen med sikte på at Sagene bydel sikres nye grøntområder 
gjennom det såkalte ”friområdeprosjektet” 
 

 
V4. Forslag fra H:  

Ved tildeling av frivillighetsmidler skal midler til tiltak for barn og unge gis prioritet. 
 

 

V5. Forslag fra H: 
Bydelsutvalget ber administrasjonen om å redegjøre for hvilke erfaringer som er gjort 
i forhold til inkluderende lokaldemokrati i praksis (folkemøter ift lokal utforming og 
lignende) innen utgangen av 2009. 
 

 
Lars Olav Fosse (V) fremmet følgende forslag til verbalvedtak: 
V1.      Kartverktøy 

Bydelsadministrasjonen bes utrede muligheten for at medlemmer av Bydelsutvalget  
og Kultur- og nærmiljøkomiteen får tilgang på et kartverktøy hvor det fremkommer  
reguleringer og eierforhold for eiendommer i bydelen. 
 

V2.      Oljefyrer 
Bydelsadministrasjonen bes legge frem en sak om hvordan bydelen vil følge opp  
Bystyrets vedtak om utfasing av oljefyrer, samt fremlegge en oversikt over oljefyrer i  
bruk i bydelen i dag. 
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Reza Rezaee (SV) hadde følgende merknader til bydelsdirektørens forslag til budsjett 2009: 
 

Merknad:  

Bydelen vil bruke sine høringsuttalelser for å presse på for å få en mer miljøvennlig  
og  energieffektiv byggekultur. De private utbyggerne ligger etter stat og kommune  
og den nye plan og bygningsloven åpner for lokale pålegg om å bygge mer  
miljøvennlig og energieffektivt. 

 
Jørgen Foss (AP) og Marit Aasen Heggli (AP) sluttet seg til merknaden.  
 
 
VOTERING: 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak punkt 1-3 ble vedtatt med 5  
stemmer (2AP/1SV/1H/1V) mot 1 stemme (1FRP). 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak punkt 4 ble vedtatt med 3 
stemmer (2AP/1SV) mot 3 stemmer (1FRP/1H/1V). Forslaget ble dermed vedtatt med leders  
dobbeltstemme. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak punkt 5 ble vedtatt med 5 stemmer  
(2AP/1SVH/1SV/1V) mot 1 stemme (1FRP). 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak punkt 6a-f ble vedtatt med 5 stemmer  
(2AP/1SVH/1SV/1V) mot 1 stemme (1FRP). 
 
Jørgen Foss sine forslag til tallvedtak punkt T1, T2 og T3 ble vedtatt med 3stemmer  
(2AP/1SV) mot 3 stemmer (1FRP/1H/1V). Forslagene ble dermed vedtatt med leders  
dobbeltstemme. 
 
Jørgen Foss forslag til verbalvedtak 1,4, 5,7, 8 og 11 ble vedtatt med 3 stemmer (2AP/1SV)  
mot 3 stemmer (1FRP/1H/1V). Forslaget ble dermed vedtatt med leders dobbeltstemme. 
 
Jørgen Foss forslag til verbalvedtak 2 ble vedtatt med 4 stemmer (2AP/1H/1SV) mot 2  
stemmer (1FRP/1V). 
 
Jørgen Foss forslag til verbalvedtak 3 ble vedtatt med 4 stemmer (2AP/1SV/1V) mot 2  
stemmer (1FRP/1H).  
 
Jørgen Foss forslag til verbalvedtak 6, 9, 10 og 13 ble vedtatt med 5 stemmer  
(2AP/1SV/1H/1V) mot 1 stemme (1FRP). 
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Jørgen Foss forslag til verbalvedtak 12 ble vedtatt med 4 stemmer (2AP/1SV/1V) mot 2  
stemme (1H/1FRP). 
 
Anita Sundal Skjøstad (H) sitt forslag til tallvedtak T1 og T2 falt med 4 stemmer  
(2AP/1SV/1FRP) mot 2 stemmer (1H/1V). 
 
Anita Sundal Skjøstad (H) sitt forslag til verbalvedtak punkt 1 falt med 1stemme (1H) mot 5  
stemmer (2AP/1SV/1V/1FRP). 
 
Anita Sundal Skjøstad (H) sine forslag til verbalvedtak punkt 2-5 ble vedtatt med 5 stemmer  
(2AP/1SV/1H/1V) mot 1stemme (1FRP). 
 
Lars Olav Fosse (V) sine forslag til verbalvedtak ble vedtatt med 5 stemmer 

(2AP/1H/1SV/1V)  
mot 1 stemmer (1FRP). 
 

  
 
VEDTAK: 
Kultur-nærmiljøkomiteen tilrår bydelsutvalget å fatte følgende vedtak: 
 
1. Budsjett for 2009 vedtas på funksjonsområder og enheter i samsvar med 
Del II og på  
kostrafunksjoner i samsvar med Del III i bydelsdirektørs forslag til 
budsjett med de  
endringer som vedtas av bydelsutvalget.  
2. Måltallene for 2009 i budsjettdokumentet vedtas som måltall for 2009.  
3. Antall årsverk pr 01.01.2009 endres i samsvar med tabell i Del IV. Det 
foreslås opprettet  
1,1 faste stillinger og 0,1 engasjement.  
4. Priser på utleie av torgplasser og grøntområder økes med 4,3 % fra og 
med 01.01.2009.  
5. Priser på korttids- og halvdagsplasser i barnehagene videreføres med 
2008–satser.  
6. Innenfor rammen av de begrensninger som følger av bydelsutvalgets 
fullmakter, delegeres  
det til bydelsdirektør følgende fullmakter for 2009:  
 

a. Fullmakt til å sette opp endelig budsjett i henhold til bydelsutvalgets 
vedtak.  

 
b. Fullmakt til å foreta budsjettendringer mellom kostrafunksjoner 

innenfor det enkelte funksjonsområde 2A, 2B, 3 og 4.  
 
c. Fullmakt til å foreta budsjettendringer innen følgende 

kostrafunksjoner: 233, 241, 242, 243, 265, 273, 275 og 283.  
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d. Fullmakt til å foreta budsjettendringer mellom følgende 
kostrafunksjoner: 335 og 385.  

 
e. Fullmakt til å foreta budsjettendringer mellom følgende 

kostrafunksjoner: 100, 120, 130 og 180.  
 
f. Fullmakt til å inngå og si opp avtaler vedrørende kjøp og salg av 

varer og tjenester innenfor de rammer som følger av 
bydelsutvalgets vedtak.  

 
Følgende innarbeides i tallbudsjettet: 
T1. Kostra 335 ”Rekreasjon i tettsted” økes med 250.000Kr som er 

øremerket mobile toaletter i bydelens parker. 
T2.  Kostra 385 økes med 100.000Kr ekstra til frivillighetsmidler for 

2009 
T3. Kostra 335 ”Rekreasjon i tettsted” økes med enda 60.000Kr som er 

øremerket belysning av oksefontenen.      
 
 
8. Følgende verbalvedtak innarbeides i budsjettet: 
 
Badeplass på Myraløkka 
Bydelsutvalget ber administrasjonen om å undersøke status for 
vannkvaliteten i Akerselva ved Østlandssendinga.  
Bydelsutvalget ber administrasjonen orientere om planer og tidsperspektiv 
for ferdigstilling av badeplass. 

Voldsløkka 
Utbygging av Voldsløkka etter alternativ D ble vedtatt i Bystyret i møte 15. 
oktober i sak nr. 356. Bydelsutvalget ber administrasjonen om å sørge for 
at beboerne i bydelen får god informasjon om saken når reguleringsplanen 
for matchbanen kommer til behandling i bydelen. 

Museum 
Sagene er en av flere bydeler som har mye av sin historie langs Akerselva- 
som også et stykke norsk historie. Akerselva har siden 1800 tallet vært 
åsted for viktige markeringer i norsk historie. Tekstilindustrien, 
tobakksindustrien og fyrstikkfabrikkene rekrutterte arbeidere i stor skala. 
Dette er milepæler i norsk historie. Dette burde i større grad bevares og 
formidles. Bydelsutvalget ønsker at Akerselva skal bli et kraftsentrum for 
kulturelle og historiske opplevelser. Vi mener at det handler også om å ta 
byen tilbake- nå er Akerselva forbundet med voldtekter. Bydelsutvalget 
ønsker at bydelen skal ta vare på sin historie og ta initiativ til et samarbeid 
med nabobydeler og kommunen om mulig etablering av et 
arbeidermuseum. Et slikt museum kan illustrere livet langs Akerselva og 
være et kulturelt kraftsentrum for bydelens befolkning.  
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Sagene Kirke  
Sagene Kirke er godt plassert i bybildet på Sagene, og er en møteplass for 
mange beboere i bydelen. Kirken har vært lukket for publikum i over 3år 
grunnet Ekte hussopp. Bydelsutvalget mener det er på tide å få åpnet 
kirken igjen for bydelens befolkning og ber administrasjonen rette en 
forespørsel til den kommunen for status og åpning av kirken.  

 
 
Toaletter i parkene  
Bydelens parker er godt besøkte om sommeren og bydelen fikk 500.000Kr 
til mobile toaletter i enkelte av bydelens parker som gikk over sommerne 
2007 og 2008. Bydelen har pr. i dag ikke mottatt slike midler for sommeren 
2009. Bydelsutvalget ser det som svært viktig å tilby bydelens befolkning 
slike toaletter og ønsker derfor at det skal settes av 250.000Kr på kostra 
335 som er øremerket til mobile toaletter i bydelsparkene. 
 
 
Kunstis på lilleborgbanen  
Bydelsutvalget ber administrasjonen om å sette i gang tiltak som sikrer is 
på lilleborgbanen. Vi ser at vintrene er svært varierte, og i sammenheng 
med at banen skal oppgraderes bes det utredes muligheten for å legge 
kunstis på banen.  

 
 
Oksefontenen  
Oksefontenen er for mange bydelens kjennemerke. Fontenen har stått der i 
79år og fyller 1. Mai 2009, 80år. Fontenen er i dag mørklagt uten noen 
form for belysning. Fontenen er i teorien ikke bydelens ansvar men 
bydelsutvalget mener at et slikt landemerke ikke kan stå mørklagt. Det er 
tatt initiativ fra befolkningen for å få belyst fontenen, men de mangler 
økonomi. Bydelsutvalget ønsker derfor å sette av 60.000Kr til tiltak for å få 
belyst fontenen. Disse midlene overføres til kostra 335 ”Rekreasjon i 
tettsted”. Bydelsutvalget ber administrasjonen ta kontakt Kunst i Oslo, og 
Samferdselsetaten om belysningen. Det er utarbeidet en avtale med 
samferdselsetaten om drift av fontenen.   
 
 
Frivillighetsmidler  
Bydelsutvalget ønsker å øke summen som skal tildeles frivillige 
organisasjoner for 2009. Vi ser av tallene for 2008 at det er et stort behov 
for flere midler. Bydelsutvalget ønsker derfor at det settes av 100.000Kr 
ekstra til kostra 385 for å sikre de frivillige organisasjonene i bydelen.  
 
Bydelsutvalget ønsker fortsatt at tiltak rettet mot barn og unge skal ha 
prioritet når midlene tildeles.  
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Frivillighetssektoren  
Bydel Sagene har et sterkt fokus på frivillighet. Svært få andre bydeler har 
et så stort frivillig mannskap som bydel Sagene. Bydelsutvalget har derfor 
økt rammene for tildeling av frivillighetsmidler for 2009 med et stort fokus 
på barn og unge. I budsjettet for bydelen står det at bydelens kommunale 
ungdomstiltak er et supplement til de frivillige tiltakene rettet mot barn og 
unge. Bydelsutvalget ønsker at administrasjonen kartlegger de frivillige 
tiltakene rettet mot barn og unge, og kommer tilbake med en sak i løpet av 
året som kartlegger de frivillige tiltakene i bydelen, som rettet mot barn og 
unge.   
 
 
Lokale Scener  
Bydelen har ett rikt befolkningsengasjement både innen kommunal og 
frivillig kultursatsning. Samtidig ser vi at bydelen er tett befolket, og 
tilgang til lokale øvingsplasser er etter bydelsutvalgets mening liten. 
Bydelsutvalget ber administrasjonen se på muligheten for å legge til rette 
for lokale øvingsplasser for lokale band/kor/korps mfl. Og komme tilbake 
til bydelsutvalget, med en redegjørelse i tilknytning til verbalforslag 
”Frivillighetssektoren”.         
 
Prostitusjon 
Fra 1. januar 2009 blir det forbud mot kjøp av seksuelle tjenester. Mange 
er bekymret for at hele kjønnsmarkedet vil flytte innendørs, til leiligheter i 
bydelene i Oslo. Vi har sterke indikasjoner på at det allerede i dag selges 
sex fra flere steder i bydelen, også i nær tilknytning til skoler. Dette er en 
utvikling Bydelsutvalget ser på med bekymring. Vi ønsker ikke etablering 
av bordeller i våre nærområder. 
 
Bydelsdirektøren bes komme tilbake til Bydelsutvalget med en sak om 
hvordan kjønnsmarkedet i bydelen kan overvåkes. Bydelsdirektøren bes 
også samarbeide med politiet for å stenge eventuelle bordeller i Sagene 
bydel. 
 
Reguleringsarbeid 
Bydelsutvalget ber administrasjonen følge opp LA21s reguleringsarbeid 
for Arendalsgata og Maridalsveien.  
 
Oppgradering av torg- og møteplasser 
Bydelsutvalget ber administrasjonen drive aktivt pådrivningsarbeid for 
oppgradering av bydelens torg- og møteplasser.  
 
Miljøsertifisering 
Antallet miljøsertifiserte virksomheter synker. Bydelsutvalget ber 
administrasjonen komme tilbake til bydelsutvalget med en sak om hvordan 
utviklingen kan snus, slik at Sagene blir en foregangsbydel hva 
miljøsertifisering angår, innen sommeren 2009. 
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Nye grøntområder 
Bydel Sagene er Norges tettest befolkede område og bør søke en hver 
mulighet til å øke tilgjengelige grøntområder i bydelen. Bydelsutvalget ber 
administrasjonen om å arbeide med kommunen med sikte på at Sagene 
bydel sikres nye grøntområder gjennom det såkalte ”friområdeprosjektet” 

 
 
 
Frivillighetsmidler 
Ved tildeling av frivillighetsmidler skal midler til tiltak for barn og unge 
gis prioritet. 

 
Inkluderende lokaldemokrati 
Bydelsutvalget ber administrasjonen om å redegjøre for hvilke erfaringer 
som er gjort i forhold til inkluderende lokaldemokrati i praksis 
(folkemøter ift lokal utforming og lignende) innen utgangen av 2009. 

 
Kartverktøy 
Bydelsadministrasjonen bes utrede muligheten for at medlemmer av 
Bydelsutvalget og Kultur- og nærmiljøkomiteen får tilgang på et 
kartverktøy hvor det fremkommer reguleringer og eierforhold for 
eiendommer i bydelen. 

 
Oljefyrer 
Bydelsadministrasjonen bes legge frem en sak om hvordan bydelen vil 
følge opp Bystyrets vedtak om utfasing av oljefyrer, samt fremlegge en 
oversikt over oljefyrer i bruk i bydelen i dag. 

 
 
 
 
 
6. KNK-sak 08/58 Revidering av retningslinjer for tildeling av økonomisk 

støtte til frivillig aktivitet i Bydel Sagene 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Administrasjonens forslag til nye retningslinjer for tildeling av økonomisk støtte til frivillig  
aktivitet i Bydel Sagene vedtas. 
 
Kultur- og nærmiljøkomiteen behandling: 
Lars Olav Fosse (V) fremmet følgende tilleggsforslag til bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Punkt 4.1:  
 

Som diskriminering regnes praksis i en organisasjon eller gruppe som skaper hindre  
for full demokratisk deltagelse for, eller som fremmer negative holdninger om,  
mennesker fra alle samfunnsgrupper uavhengig av kjønn, sivil status, etnisitet,  
livssyn, nedsatt funksjonsevne eller seksuell orientering. 
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VOTERING: 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Lars Olav Fosse (V) sitt tilleggsforslag falt med 5 stemmer (2AP/1H/1FRP/1SV) mot  
1stemme (1V). 
 
 
 

VEDTAK: 
Kultur- og nærmiljøkomiteen tilrår bydelsutvalget å fatte følgende vedtak: 
 
Administrasjonens forslag til nye retningslinjer for tildeling av økonomisk  
støtte til frivillig aktivitet i Bydel Sagene vedtas. 
 

 
 
 
7. KNK-sak 08/59  Nytt planinitiativ for Sandakerveien 3 – Sagene 

folkebad 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 

1. Bydel Sagene kan ikke anbefale planinitiativet slik det foreligger, da prosjektet er 
avhengig av avtaler om pedagogisk samarbeid og sambruk med Sagene skole som ikke 
foreligger pr. dags dato.  

2. Bydelen kan ikke anbefale en løsning som i så stor grad baserer seg på bruk av offentlige 
friområder, og kan heller ikke se at de aktuelle arealene ned mot elva egner seg til 
formålet. 

3. Bydelen viser til bystyrets vedtak om forhandlinger om tilbakekjøp av Sagene bad, og 
anbefaler at denne prosessen settes i gang før badet omreguleres. 

 
Kultur- og nærmiljøkomiteen behandling: 
Anita Sundal Skjøstad (H) fremmet følgende tilleggsforslag til nytt punkt 4: 
 

”Bydelen er ikke avvisende til en utvikling av Sagene bad, og mener at så lenge  
forutsetningen om et offentlig bad ligger fast og så lenge konsekvensene av et  
planforslag kommer klarere frem, så må det være rom for å se på nye  
løsninger.” 

 
 
VOTERING: 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
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Anita Sundal Skjøstad (H) sitt tilleggsforslag falt med 4 stemmer (2AP/1SV/1V/1FRP) mot 2 
stemme (1H/1FRP).  
 

VEDTAK: 

1. Bydel Sagene kan ikke anbefale planinitiativet slik det foreligger, da 
prosjektet er avhengig av avtaler om pedagogisk samarbeid og 
sambruk med Sagene skole som ikke foreligger pr. dags dato.  

2. Bydelen kan ikke anbefale en løsning som i så stor grad baserer seg på 
bruk av offentlige friområder, og kan heller ikke se at de aktuelle 
arealene ned mot elva egner seg til formålet. 

3. Bydelen viser til bystyrets vedtak om forhandlinger om tilbakekjøp av 
Sagene bad, og anbefaler at denne prosessen settes i gang før badet 
omreguleres. 

 
 
 
8. Orienteringssaker 
Cato Johansen delte ut skriv fra Park og idrett Oslo KF vedrørende pristilbud på 
rehabilitering av basseng på Gråbeinsletta ved Sagene kirke samt pristilbud på rehabilitering 
av trapp nederst i Iladalen og trapp fra Søren Jaabeksgate og opp til Griffenfeltsgate.  
 
Cato Johansen informerte om at han hadde deltatt på et idémøte vedrørende Sagene 
kirkeplass hvor videreutvikling av plassens arkitektoniske utrykk og myldremuligheter ble 
diskutert. Det vil forligge en skisse i slutten av januar.  
 
 
 
 
 
9. Eventuelt 
Det var ingen saker til eventuelt. 
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